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Aan het begin van het collegejaar voelt elk collegelid 
een grote druk voor één specifieke dag: de installatie 
van het college. Op de installatie vertelt elk 
collegelid waar hij/zij zich graag voor wil inzetten 
het aankomende bestuursjaar. Dit wordt ook wel de 
challenge genoemd. Aan de hand van deze pitches 
wordt de burgemeester en de locoburgemeester 
gekozen door de medewerkers en bestuursleden van 
Madurodam. Je kan je voorstellen dat dit de nodige 
druk neerlegt.

Op de dag van de installatie komen de familieleden en 
vrienden van de nieuwe collegeleden, de coördinatoren en 
tutoren van de scholen, het oude college, de bestuursleden 
en medewerkers van Madurodam. De collegeleden 
bereiden individeel een 2 minuten durende pitch voor die 
ze voordragen voor de groep. Tijdens deze pitches vullen 
de bestuursleden en medewerkers van Madurodam een 
formulier in waarbij ze per criteria punten geven. Aan het 
einde van de pitches worden de formulieren opgehaald en 

worden de punten geteld. Diegene met de meeste punten 
wordt de burgemeester, de eerstvolgende wordt de loco-
burgemeester. Als de resultaten bekend zijn, komt de 
burgemeester van Den Haag, Jan van Zanen, het podium 
op en kondigt hij aan wie de nieuwe burgemeester en 
locoburgemeester van Madurodam worden. Tot slot is er een 
leuke borrel met alle aanwezigen.

De installatie van 2022-2023 was een groot succes. Alle 
pitches waren fantastisch. Zo waren er veel persoonlijke 
verhalen, die bij iedereen een plekje in het hart kreeg. Je zag 
echt dat alle tien de collegeleden volledig achter hun verhaal 
stonden. Natuurlijk was het wel even spannend wie de 
burgermeester en locoburgemeester waren, maar ik vind dat 
Mees en Mathilde hun functie goed volbracht hebben dit jaar. 
Kortom, het was een dag die niemand snel zal vergeten.

Installatie van het college en pitches 
Louka

In een bestuursjaar zijn er vijf bestuursvergaderingen. 
Tijdens een bestuursvergadering komen we samen 
met de bestuursleden om oa de aanvragen van externe 
partijen te bespreken. Uiteraard vertellen we ook welke 
speeches we hebben gegeven en hoe het gaat met onze 
challenges. Madurodam Kinderfonds wil kinderen en 
jongeren inspireren en stimuleren om contact te maken 
met anderen (ongeacht achtergrond en leeftijd) en iets 
voor een ander te doen en zo onze samenleving mooier 
maken. 

Madurodam Kinderfonds Bestuursvergadering 
Alyssa

Madurodam Kinderfonds steunt maatschappelijke 
organisaties die zich inzetten om kinderen te laten groeien 
in hun persoonlijke ontwikkeling gericht op contact maken 
met anderen. Als college hebben wij als taak om in gesprek 
te gaan met organisatie die een aanvraag indienen bij het 
Madurodam Kinderfonds en hen de hemd van het lijf te 
vragen over hun project. Met als doel inzicht te krijgen of 
de aanvraag past bij de doelstelling van het Madurodam 
Kinderfonds.  Als college moesten we mailen, bellen en soms 
zelfs de organisatie bezoeken om te kijken of het project bij 
de doelstelling pasten. Voordat we in gesprek gaan, moeten 
we de projectaanvragen lezen en alle andere documenten 
die daarbij horen zoals het jaarverslag en de begroting van 
het plan en welke andere partijen al geld hebben toegezegd.  
We hebben hierbij zoveel geleerd op gebied van hoe moet 
je iemand te woord staan en zijn meer bewust geworden 
van wat er allemaal bij een aanvraag komt kijken en op basis 
waarvan je besluit om geld te gaan geven aan een goed doel.
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In de eerste workshop stonden we stil bij wie we als personen 
zijn. Door vragen te beantwoorden wordt duidelijk of je heel 
zorgzaam bent, of juist heel creatief, van structuur en details 
houdt of juist hoog over vliegt en snel beslissingen neemt. 
Deze workshop heeft ervoor gezorgd dat we elkaar een 
beetje beter leerden kennen én gaf ons het inzicht dat juist 
verschillende persoonlijkheden samen helpen om tot een 
compleet verhaal te komen. Het was een waardevolle ervaring 
om te ontdekken hoe diverse perspectieven en talenten 
kunnen bijdragen aan het succes van een groep.

Bij de tweede workshop zijn we gaan verkennen welke 
challenges samen zouden kunnen gaan. Dit was een 
lastig proces, maar uiteindelijk hebben we vijf groepjes 
kunnen vormen met sterke en haalbare plannen voor 
de uitvoeringsfase van de challenges. Daarna zijn we in 
de samengestelde groepjes onze ideeën verder gaan 
aanscherpen. De workshop met de titel “Groot denken, klein 
beginnen” heeft ons geholpen bij het maken van effectieve 
planningen hoe de challenges aan te pakken.

Een cruciale stap in ons proces was de workshop “Hoe stuur 
je op je doel?”. Hier hebben we geleerd hoe we onze planning 
kunnen implementeren en hoe we elkaar kunnen helpen bij 
eventuele obstakels die we onderweg tegenkwomen. Deze 
workshop gaf ons de nodige tools om gefocust te blijven op 
onze doelen en om efficiënt samen te werken als team.

De workshop “Toetsen en bijstellen” bood ons de gelegenheid 
om te evalueren of onze groepen goed konden functioneren 
en om eventuele aanpassingen te maken indien nodig. Het 
was een waardevolle stap om te controleren of we op de 
goede weg waren.

De laatste workshop die wij hebben gevolgd is “Terugkijken, 
opschalen en doorzetten”, die plaatsvond nadat we onze 
eerste challenge -het Madurodam Vonkdiner- hadden 
volbracht. Tijdens deze workshop deelden we tips en 
feedback met elkaar en keken we terug op onze challenge. Het 
stelde ons in staat om te leren en te groeien als individuen en 
als team.

Naast de workshops hebben we ook enkele waardevolle 
masterclasses gevolgd om onze vaardigheden verder te 
ontwikkelen. De masterclass “Omgang met de media” was 
van bijzonder belang, aangezien we als burgemeester en 
wethouders van Madurodam het gezicht van de organisatie 
zijn. Deze masterclass heeft ons geleerd hoe we kunnen 
communiceren met de media en hoe we onze boodschap op 
een professionele manier kunnen overbrengen.

In de tweede masterclass hebben we alles geleerd over het 
schrijven en houden van een speech. Deze masterclass heeft 
ons geholpen om krachtige en overtuigende toespraken te 
schrijven, wat essentieel is voor het effectief communiceren 
van onze boodschap naar verschillende doelgroepen.

Daarnaast hebben we een masterclass gevolgd over het 
maken van vlogs. Aangezien we bij elke challenge een vlog 
maken, was deze masterclass heel leerzaam. We hebben 
geleerd hoe we een script moeten schrijven en hoe je 
creatieve vlogs kan maken die het verhaal van je challenge 
goed kunnen overbrengen. 

De laatste masterclass, genaamd “Inspire to Speak” door 
Rutger Molle, was een buitengewone ervaring. Rutger Molle 
heeft ons geleerd hoe we een aantrekkelijke inleiding kunnen 
geven tijdens het spreken, met humor als een krachtig 
instrument om ons publiek te betrekken. Zijn inzichten en 
tips hebben ons geholpen om zelfverzekerd en inspirerend te 
spreken tijdens evenementen.

De workshops en masterclasses van dit collegejaar hebben 
ons voorzien van waardevolle kennis en vaardigheden 
die we hebben toegepast bij het uitvoeren van onze 
uitdagingen. We hebben geleerd hoe we effectief kunnen 
samenwerken in diverse teams, hoe we onze doelen kunnen 
bereiken en hoe we onze vaardigheden in communicatie 
en specifiek met een speech kunnen verbeteren. We zijn 
dankbaar voor de gelegenheid om deel te nemen aan deze 
educatieve workshops en masterclasses en kijken uit naar de 
voortzetting van onze groei in de komende jaren.

Workshops en Masterclasses 
Crystal

In ons collegejaar hebben we een reeks inspirerende workshops en masterclasses gevolgd die een 
waardevolle bijdrage hebben geleverd aan onze ontwikkeling. Deze workshops en masterclasses hebben ons 
geholpen om onze vaardigheden te verbeteren en hebben ons versterkt in het uitvoeren van onze challenges.

Speeches geven is een belangrijke onderdeel van onze 
ervaring als burgemeester en wethouders. Het college jaar 
begint met een speech waarbij je jezelf voorstelt en over 
je challenge verteld. Voor deze eerste speech krijg je geen 
training, toch is het heel goed gegaan bij alle college leden! 
In de weken daarna kregen we een aantal masterclasses 
op dit gebied waaronder Story Telling, Speech Schrijven en 
Public Speaking. Deze masterclasses werden gegeven door 
professionels waar onder Rutger Molle. Ze waren allemaal 
super inspirerend en leerzaam. Tijdens het college jaar 
heeft elke collegelid de kans om een paar speeches te geven 
namens Madurodam op verschillende gelegenheden.

Door de workshop en de ervaring die we allemaal 
opgedaan hebben met het houden van speeches, zijn onze 
vaardigheden nodig voor het spreken in het openbaar 
merkbaar vooruitgegaan! Dit zie je bij alle college leden.

Een aantal van de speeches die we dit jaar hebben gegeven 
waren bijvoorbeeld een speech op het NOVI congres in 
Barneveld, iHUB, The Hague Got Talent, winterfeest van het 
ministerie van Economische Zaken, ABN AMRO Foundation 
en 250 kinderen, Stadslab Den Haag, Young Impact Award 
uitreiking, Vlietkinderen, Uitreiking vrijwilligersprijs Den 

Haag, Duidelijke Taal 
Deal, Oekraniedag en 
nog veel meer!!

Wat mij betreft is dit 
een van de belangrijkste 
vaardigheden die ik in 
mijn college jaar geleerd 
heb. Aan de hand van 
het schrijven en geven 
van een speech, leer 
je communiceren door 
jouw ideeën in woorden 
te formuleren, je publiek 
te overtuigen en groeit 
je zelfvertrouwen.

Jaarlijks wordt in Den Haag het Prinsjesfestival gehouden 
in de week voor en op Prinsjesdag. Tijdens Prinsjesfestival 
wordt gevierd dat we een democratie zijn. Oftewel een land 
waarin iedereen meetelt en iedereen ertoe doet. Daarom 
omvat het festival zowel inhoudelijke als feestelijke activiteiten. 
Zo is Prinsjesfestival een evenement voor iedereen. Van 
politiek betrokkenen tot gezinnen en dagjes mensen die Den 
Haag vooral bezoeken voor de gezelligheid. Er zijn enkele 
evenementen in het bijzonder gericht op scholieren. Deze 
worden georganiseerd in samenwerking met tal van scholen 
uit Den Haag. Stichting Madurodam Kinderfonds ondersteunt 
het Prinsjesfestival en dan met name de evenementen waarbij 
diverse scholen elkaar ontmoeten en met elkaar in gesprek 
gaan over democratie hoe je deze kunt behouden.

Als college waren we dit jaar onder andere uitgenodigd voor 
het Prinsjesontbijt. Het was voor ons allemaal de eerste keer, 
een ontmoeting als college van B&W van Madurodam. Een 
ontbijt waar maatschappelijke organisaties uit verschillende 
wijken voor worden uitgenodigd om elkaar te ontmoeten. 
Doordat de weersvoorspellingen slecht waren, werd de locatie 
verplaatst van het Lange Voorhout aan de Hofvijfer naar de 
Grote Kerk in Den Haag. Als college werden wij allemaal aan 
een andere tafel gezet, we hebben hierdoor allemaal met heel 
veel andere mensen kennis gemaakt en verhalen gedeeld over 
wat wij als college doen en wat zij doen in hun wijk. Het ontbijt 
werd geopend door Burgemeester van Zanen van Den Haag. 
Het was erg leuk om allemaal nieuwe mensen te ontmoeten 
en hun interessante verhalen te horen. Het Prinsjesontbijt was 
een erg leuke ervaring.

Speeches
Taimaa

Prinsjesdagontbijt 
17 september 2023
Tygo
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Op Prinsjesdag, 20 september 2022, had ik mijn eerste 
activiteit voor Madurodam, iets meer dan twee weken na de 
installatie. Om jongeren te informeren over wat Prinsjesdag 
precies is, zetten afzonderlijke ministeries elk jaar twee 
jonge Prinsjesdag-reporters in. Ik mocht samen met Avigyan, 
ook een middelbare school leerling uit Den Haag, bij het 
ministerie van VWS de twee ministers en de staatssecretaris 
interviewen.

Voordat het zover is, wordt er eerst een heleboel voorbereid, 
zoals de inhoud van de vragen die ik ging stellen. Bij mijn 
eerste bezoek aan het ministerie van VWS kregen Avigyan 
en ik een rondleiding door het gebouw en in grote lijnen 
een uitleg over hoe het op Prinsjesdag eraan toegaat op 
het ministerie. Ik mocht Maarten van Ooijen, Conny Helder 
en Ernst Kuipers interviewen op Prinsjesdag en daar ging ik 
me eerst op voorbereiden. Ook moest er een promo-video 
op worden genomen, waarvoor ik de autocue van meneer 
Kuipers heb mogen gebruiken -en kon oefenen met de nooit 
uitgebrachte kerst-corona-personeels-speech die voor hem 
was geschreven; ook wat waard-. Toen we klaar waren op het 
ministerie werden we, met een perskaart om onze nek, naar 
de Tweede Kamer begeleid. Die was officieel al dicht, het was 
heel gaaf om achter het spreekgestoelte de inmiddels half-
gememoriseerde speech van meneer Kuipers te houden.

Op Prinsjedag zelf moest ik al vroeg aanwezig zijn op het 
ministerie. Ik kreeg voor de vierde keer een dagpas nadat de 
receptioniste me voor de vierde keer achterdochtig aan had 
gekeken. Wellicht had ik meer dan één van die vier keer mijn 
ID niet bij me. Met één van de tweeëndertig liften ging we 
naar boven. We kregen allereerst een Prinsjesdag-tompouce, 
daarna gingen we snel door naar de verdieping van onze 
eerste interviewkandidaat: de tweeëndertigjarige meneer 
van Ooijen van de ChristenUnie. Hij is staatssecretaris van 
het ministerie van VWS en ik stelde hem voornamelijk vragen 
gericht op (gezonde) voeding en dranken. Zijn portefeuille 

draait onder andere om jongeren, dus ik kreeg de kans om 
mijn perspectief met hem te delen. 

Als tweede was mevrouw Helder aan de beurt. Ze maakte 
zich samen met haar man klaar voor de dag toen we haar 
kantoor binnenkwamen. Als minister voor Langdurige Zorg en 
Sport waren haar antwoorden op mijn vragen diplomatieker 
dan die van Maarten van Ooijen. Niet lang nadat ik haar 
had geïnterviewd kwam ze in het nieuws omdat ze namens 
Nederland naar Qatar ging voor de voetbalwedstrijd van 
Nederland - Qatar, waar ze het OneLove-speldje droeg. 

En als laatste, het neusje van de zalm: is hij minister van 
Volksgezondheid, staat hij aan het hoofd van het corona-
complot of is het Lord Voldemort ‘himself’? Niet ironisch, dit is 
een bijnaam vanuit het ministerie. 
Ernst Kuipers vond ik een hartelijke man die oprecht 
geïnteresseerd overkwam. Ik stelde hem voornamelijk 
vragen over coronavaccinaties in relatie tot jongeren en hoe 
belangrijk die na het hoogtepunt van de pandemie nog zijn. 
Conclusie: over corona en je eigen gezondheid hoef je je als 
tiener geen zorgen meer te maken, maar als vijftigplusser is 
vaccineren nog altijd stevig aan te raden (in ieder geval op 
20 september 2022). En jezelf als jongere nogmaals laten 
vaccineren kan wel helpen, omdat je minder snel ouderen zult 
besmetten. 

De rest van de dag ging ik de straat op samen met het 
team van VWS om mensen te vragen naar hun Prinsjesdag-
kennis. We kwamen een heuse gouden koets winkelwagen 
tegen, ontmoetten een tweetal vrouwen die al dertig jaar op 
Prinsjesdag in Den Haag afspreken en we werden uitgelachen 
door een vrouw toen ik haar vroeg of ze wel wist waar 
Prinsjesdag om draaide- (natúúrlijk wist ze dat) waarna ze niet 
in wilde gaan op wat er nou in dat koffertje zit.

Al met al vond ik dit een hele leerzame ervaring. Ik heb meer 
geleerd over Prinsjesdag en de link tot de plannen van de 
ministers. Uiteindelijk ben ik met de voorbereidingen een 

paar weken bezig 
geweest, ik vond 
het de moeite zeker 
waard. Het zou niet 
mijn laatste ervaring 
met een minister zijn. 
Ik mocht in 2023 de 
NOVI-conferentie 
openen, waarna Hugo 
de Jonge het van me 
overnam. Best leuk 
om mensen die zo’n 
grote aanwezigheid in 
de politiek en media 
hebben, in het echt te 
ontmoeten.

Prinsjesdag 
20 september 2023
Mees

In november hebben we met het college en drie begeleiders 
vanuit Madurodam -Danielle Melis, Bram Vermeer en Berenice 
van Poelgeest-  een bezoek gebracht aan concentratiekamp 
Dachau. De plek waar George Maduro in 1945 om het leven 
is gekomen. We vertrokken s’ochtends vroeg vanuit Den Haag 
Centraal met de trein naar Duitsland. Tegen het eind van de 
middag kwamen we aan in Dachau, een stad onder de rook 
van  Munchen. Na het avondeten hebben we kennis gemaakt 
met de gids en heeft zij ons verteld over de achtergrond van 
het kamp en de Holocaust. De volgende ochtend zijn we 
vroeg naar het kamp gewandeld waar we een rondleiding van 
de gids kregen. Ze nam ons mee naar de plekken waar de 
barakken stonden. Ze hebben er eentje nagebouwd waar je 
in kan, zodat je een nog beter beeld krijgt hoe de gevangen 
daar gezeten hebben. Ook hebben we de ovens bezocht, dit 
was denk ik wel het meest heftige wat we hebben gezien. 

Het museum en de kale ruimte buiten waren heftig en heel 
indrukwekkend. Tegen het eind van de dag zijn we naar barak 
15 gelopen, de barak waar George Maduro is overleden. Hier 
hebben wij stilgestaan bij zijn dood door een bloemenkrans 
te leggen en het voordragen van drie gedichten door Alyssa, 
Wafaa en mijzelf. Mees sloot af met een mooie speech 
gevolgd door twee minuten stilte. Het kamp, de geschiedenis, 
de verhalen, het heeft allemaal grote indruk op ons gemaakt. 
Ook heeft deze reis ons als college dichter bij elkaar gebracht. 
Deze reis, die veel emoties oproept, heeft de band tussen ons 
tienen sterker gemaakt. En dat is zo gebleven tot de dag van 
vandaag. Het was waardevol om deze reis te mogen maken 
met elkaar en zo meer te weten te komen over de plek waar 
George Maduro om het leven is gekomen. Wij koesteren dat 
we hier met elkaar op deze manier bij stil hebben mogen 
staan.  

Dachau reis 
3-5 november 2022
Julia
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Één van de geweldige organisatie die we dit jaar mochten 
bezoeken was Young Impact. Een stichting die zich inzet om 
de samenleving samen met jongeren te verbeteren op een 
manier dat bij ons als jongeren past. Young Impact reist het 
hele land door om jongeren in actie te laten komen voor 
thema’s als klimaat, maatschappij, diversiteit, gelijke kansen 
en gezondheid. Dit doen ze met het doel een zaadje te 
planten zodat iedereen in de nabije toekomst zijn kansen ziet 
en pakt om iets te doen voor de samenleving wat aansluit bij 
hun passie. 

Een heel belangrijk onderdeel binnen de organisatie van 
Young Impact is jongeren die zich maatschappelijk inzetten 
en stem te geven. Dit doen ze door ieder jaar een prijs uit te 
reiken aan verschillende jongeren in de catorieen klimaat, 
maatschappeij, diversiteit, gelijke kansen en gezondheid.

Madurodam Kinderfonds ondersteunt Young Impact al vanaf 
2016. Vanaf 2022 steunen ze voor het eerste keer de Young 
Impact Award, categorie maatschappij. Eerder steunde ze 
al de George Maduro Prijs. De winnares van 2022 is Roos 
Vollebregt die met haar initiatief Plant A Friend eenzaamheid 
wil tegen te gaan door middel van plantjes.

Aan het eind van het schooljaar - op 1 juni 2023 - worden 
alle jongeren uitgenodigd, die zich tijdens de scholen 
programma’s van Young Impact hebben laten inspireren, 
in actie te komen bij elkaar voor de Young Impact Day in 
het AFAS Stadion. Om te vieren dat iedereen zich een jaar 
lang maatschappelijk heeft ingezet. Verschillende bekende 
artiesten, presentatoren en infl uencers spreken en treden op 
tijdens het event. Het is een feestelijk event voor alle Impact 
Makers waar wij ook bij mochten zijn!

Young Impact Awards 
10 november 2023
Alyssa 

De oorlog in Oekraïne maakt veel impact op ons allemaal. Daarom 
waren wij als college heel enthousiast om te komen helpen op de 
Oekraïne Dag die in februari 2023, een jaar na de inval van Rusland, 
voor de tweede keer werd georganiseerd. 
De dag stond in het teken van vrijheid, vrede, vluchten en begrip. In het bijzijn 
van onder andere voormalig voetballer Evgeniy Levchenko en de Oekraïense 
Ambassadeur in Nederland Maksym Kononenko gingen Oekraïense, 
Nederlandse en een aantal Russische kinderen met elkaar in gesprek om 
ervaringen uit te wisselen. Er was zelfs een video verbinding met kinderen in 
Oekraïne. Onder leiding van de Oekraïense Isabella (10 jaar) en journalist Tako 
Rietveld gingen de kinderen met elkaar in gesprek. Als college hebben wij ook 
onze bijdrage mogen leveren. Het was heel bijzonder om de verschillende 
verhalen te horen. Sommige verhalen die wij hoorden, raakten ons enorm. 
Het is niet makkelijk om je familie, je huis, je vrienden achter te laten. Het is 
daarom belangrijk dat er een dag als deze georganiseerd wordt. Zo komen 
wij meer over elkaar te weten. Naast de mooie gesprekken die ontstonden, 
was er ook tijd voor plezier. De kinderen konden op de foto, heerlijk warme 
stroopwafels eten, zich laten schminken, knutselen en gezellig in groepjes het 
park ontdekken. Het was een bijzondere ervaring die ik niet snel zal vergeten. 

Oekraïne Dag 
18 februari 2023

Wafaa
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Madurodam Manege heeft een lange geschiedenis, de 
stichting bestaat al sinds 1965. Madurodam Manege 
biedt therapeutisch paardrijden aan mensen met een 
beperking. De oprichtster, mevrouw de Mol van Otterloo, 
was hierin geïnteresseerd vanwege haar eerdere werk als 
fysiotherapeute in Engeland, waar zij in aanraking kwam met 
paardrijden voor gehandicapten. Gelukkig werd haar idee 
gesteund door de Koninklijke Stallen en in 1967 ontving ze 
een gift van Madurodam waarmee de Manege kon worden 
gebouwd.

Tijdens ons eerste bezoek als college aan de Madurodam 
Manege mochten wij een cheque overhandigen ter waarde 
van €5.000. We kregen een uitgebreide rondleiding over 
het terrein van de manege door Bernadette Lammertse, de 
bedrijfsleider van de Madurodam Manege. Zij vertelde zeer 
enthousiast over de manege en de mensen die hier komen 
paardrijden. Ook spraken we een meisje van 14 jaar die al 
jarenlang paard reed bij de Manege en dat haar enorm had 
geholpen om over haar angsten (ook voor paarden) heen te 
komen. Ze is helemaal dol op de paarden en komt ook helpen 
bij lessen met kinderen met een beperking. We zagen hoe 
hecht ze is met de paarden en het is moeilijk te geloven dat ze 
een paar jaar geleden nog bang voor de paarden was. Zij en 

de paarden houden elkaar gezelschap, helpen elkaar en zijn 
eigenlijk familie van elkaar.

Het team van Manege Madurodam probeert zo veel mogelijk 
vaste vrijwilligers en ruiters bij elkaar te houden. Zij hebben 
een relatie opgebouwd en voelen zich vertrouwt met elkaar. 
De paarden, de instructrices en de vrijwilligers vormen samen 
een geheel, een familie. Deze verbinding tussen verschillende 
mensen -jong en oud-  passen bij de doelstelling van het 
Madurodam Kinderfonds. Bij de manage zie je heel duidelijk 
hoe de mensen elkaar helpen, er zijn heel veel vrijwilligers bij 
betrokken die zien dat het rijden op de paarden voor kinderen 
en volwasssen met een beperking een enorm bijdrage levert 
aan hun persoonlijk.  

Aan het einde van ons eerste bezoek werden we door 
Bernadette uitgenodigd om de volgende keer paard te komen 
rijden en te ervaren wat ze doen voor de kinderen met een 
beperking. En dat hebben we gedaan! In de mei-vakantie zijn 
we met zijn 5-en gaan paardrijden. Te paard voelden we wat 
mevrouw Lammertse zei: de ontspanning van het één zijn met 
het paard en het leegmaken van onze gedachten. Al met al 
was het een geweldige ervaring!

Madurodam Manege 
16 maart 2023
Crystal

Op 4 april vond de Verhalendag plaats op Madurodam. Dit 
event is het startsein van de maand waarin Stichting Nationale 
Kinderherdenking aandacht vraag voor het belang van vrijheid 
en oproept aan heel Nederland om aanwezig te zijn óf via de 
stream online te kijken naar de Nationale Kinderherdenking 
op 4 mei bij Madurodam. Tijdens deze speciale dag vertelden 
jong en oud persoonlijke (familie) oorlogsverhalen van 
vroeger en nu. Om de verhalen uit de Tweede Wereldoorlog 
levend te houden, is het belangrijk om met elkaar in gesprek 
te gaan. De ruim 300 aanwezige kinderen van diverse 
basisscholen waren onder de indruk van de verhalen van 
onder andere oud-nieuwslezeres Debby Petter samen 
met kleinzoon Sam, Luitenant-Generaal Martin Wijnen en 
oud-militair en veteraan Joe Tennessee én van de 14-jarige 
Oekraïense Pasha die vertelde over zijn ervaringen met het 
vluchten naar Nederland. Kinderen van een basisschool uit 
Maassluis voerde een zelfgemaakte toneelvertaling van het 
oorlogsverhaal van Max van Trommel (1932) op, wat hem 
zichtbaar emotioneerde. Ook ik mocht mijn familie-verhaal 
vertellen. Dat verhaal gaat over mijn overgrootvader die in 
het verzet zat. Mijn opa en oma zaten in de zaal en zijn heel 
dankbaar dat ik deze kans heb gekregen. 

Na de opening gingen de kinderen in groepen naar verhalen 
luisteren van oorlogsgetuigen en veteranen. Als college 
hebben wij de sprekers begeleidt en konden zo ook alle 
bijzondere verhalen horen. Ik was onder de indruk van 
de kinderen die ademloos hebben zitten luisteren. Het 
was een inspirerende dag vol mooie en indrukwekkende 
ontmoetingen.

Verhalendag 
4 april 2023 
Julia

An evening with President Barack Obama 
1 mei 2023
Wafaa

Wie zou een avond met één van de bekendste presidenten 
van de wereld willen missen? Wij niet in ieder geval. Op 1 
mei werden we als college door Young Impact uitgenodigd 
om naar de Ziggo Dome te komen voor ‘One Evening with 
President Barack Obama’. Met veel wijsheid, ervaring én 
humor vertelde hij de duizenden mensen die aanwezig waren 
over hoe hij over verschillende onderwerpen denkt. Hoewel 
hij onderwerpen in de wereldpolitiek vermeed en probeerde 
weg te blijven bij het uiten van zijn mening over actuele 
onderwerpen zoals de situatie in Oekraïne. Hij heeft toch af 
en toe zijn opinie in zijn uitspraken verwerkt. De combinatie 
van zijn charismatische uitstraling en positieve houding én zijn 
humor hebben ervoor gezorgd dat we enorm onder de indruk 
waren en ook flink hebben gelachen. Het feit dat hij over zijn 
gezin en zijn dagelijks leven vertelde bracht hem dichter bij 
ons, wij herkenden in hem een gewoon echt mens. Het was 
een onvergetelijke avond die mij en de andere collegeleden 
nog lang zal bijblijven. Dank je wel Young Impact dat jullie dit 
mogelijk hebben gemaakt.
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indrukwekkend. Een hoogtepunt was voor mij de violiste Eline, 
die het thema van Schindlers List speelde. Ze droeg een rode 
jurk, wat een pijnlijke maar passende toevoeging was voor 
iedereen die de film heeft gezien. 

Toen ik bijna aan de beurt was liep ik naar voren, waarna 
ik een tikje op mijn schouder kreeg van de stage manager 
en het podium betrad. Ik stond aan het uiteinde van de 
catwalk, die dwars op het podium stond en mij tussen het 
publiek zette. Dat was prettig, omdat ik mensen echt kon 
aankijken en aanspreken in mijn speech. Om daar te midden 
van zo’n zee van mensen die je aankijken te mogen spreken 
is surrealistisch, maar wel echt heel gaaf om te doen. Daar 
ben ik ook dankbaar voor. Ik kreeg achteraf te horen dat de 
boodschap die ik in mijn speech had verwerkt -met elkaar 
praten over hoe het is om in oorlog te leven- bij een hoop 
mensen goed over is gekomen, daar was ik uiteraard blij mee.

De twee minuten stilte hadden door mijn speech en alle 
andere dingen die ik bij en voor Madurodam heb mogen doen 
meer betekenis dan anders voor me. Hierna liep ik de stille 
tocht en mocht ik een krans leggen; een mooie afsluiting van 
een gedenkwaardige dag.

Toen ik me aansloot bij het college in juni 2022, was me 
onvoldoende bekend wat de precieze inhoud van het 
aankomende jaar zou worden. Eén ding wist ik al wel: áls 
ik burgemeester zou worden, dan zou ik op 4 mei een 
speech geven tijdens de Nationale Kinderherdenking. Op 
5 september tijdens de installatie van het college werd dit 
definitief.

Het zou de achtste Kinderherdenking worden, zoals elk jaar 
georganiseerd op het voorplein bij Madurodam. Tijdens de 
voorbereidingen, maar vooral op de dag zelf, zag ik wat voor 
een enorme onderneming de Nationale Kinderherdenking 
is. Het podium moest worden opgebouwd, de palen 
vastgemaakt, schermen opgetakeld, regiehok operationeel, 
vlaggen opgehangen, boxen getest, en zo kan ik nog wel even 
doorgaan. Boon van der Starp-zaal zag er met minimaal 100 
schermen -om ervoor te zorgen dat de uitzending online 
mogelijk werd- uit als een militaire operatie. Uiteraard was ik 
onderdeel van de repetitie van het kransleggen. De bedoeling 
was dat ik samen met burgemeester van Zanen een stille 
tocht zou maken, waarna we vervolgens allebei een krans 
zouden leggen achter in het park bij het Expo-plein. Tijdens 
het oefenen fungeerde locoburgemeester Mathilde als 
tijdelijke burgemeester van Zanen, wie ze buitengewoon goed 
imiteerde. Ondertussen waren andere groepen bezig met 
oefenen van het lint dragen, waaronder mijn zusje. Belangrijk 
aspect van de herdenking, goed gedaan Imme!

Dit waren niet de enige belangrijke aspecten van de 
herdenking. Mijn focus lag op mijn speech, waar ik de 
maanden van tevoren hard aan had gewerkt. Geïnspireerd 
door de reis naar concentratiekamp Dachau en de Oekraïne-
dag die in februari op Madurodam plaatsvond, schreef ik over 
het je kunnen voorstellen hoe oorlog is. Of je je dat voor kan 
stellen vroeg ik aan het publiek, maar ook aan mijzelf. 

Ik was behoorlijk gespannen voor de speech die ik zou gaan 
geven, met meer dan 6000 aanwezigen op het voorplein en 
een gestreamde live uitzending en voor mij nog een onbekend 
aantal kijkers thuis. Door de speeches die ik het afgelopen 
jaar heb mogen geven, was het gelukkig niet helemaal 
onbekend voor me. Het was een gezonde spanning. Ik ben er 
in de loop van het jaar een beetje aan gewend geraakt merk 
ik. Ik heb de speech zelf geschreven en we hebben met elkaar 
geoefend. Voor de generale repetitie mocht ik de speech al 
een keer houden op het podium. Dit diende als soundcheck, 
maar natuurlijk ook als extra oefening. Toen de generale 
repetitie voorbij was ontving ik burgemeester Van Zanen en 
sprak ik kort over de herdenking voor de genodigden van 
fondsen en donateurs die financieel hebben bijdragen aan de 
Nationael Kinderherding in het Panorama Café. 

Het was een gek gevoel toen ik op het voorplein stond en de 
Nationale Herdenking begon. Hier had ik maanden naartoe 
gewerkt, en ineens stond het plein vol met mensen. Daar 
heb ik echter niet al te lang bij stilgestaan, want wat was het 

Nationale Kinderherdenking 
4 mei 2023
Mees
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Na de indrukkende 4 mei herdenking in Madurodam, vond op 
5 mei een feestelijke lunch plaats met kinderen en jongeren 
in de leeftijd van 12 – 18 jaar om deel te nemen aan de eerste 
Madurodam Vrijheidslunch bij Madurodam. De gasten kwamen uit 
diverse wijken in Den Haag en er was zelfs een groep van een van 
de Waddeneilanden om deze mooie vrijheidslunch bij te wonen. 

Om ervoor te zorgen dat aan de tafels gemixte groepen zouden 
zitten, kreeg iedereen bij binnenkomst een kleur toegewezen 
en een welkomsdrankje met heerlijke limonade met een takje 
rozemarijn. Daarna werd je naar een tafel begeleid, herkenbaar 
aan de bloemen die dezelfde kleur hadden als de kleur die jou 
was toebedeeld. De tafels zagen er prachtig en kleurrijk uit, 
dit gaf al meteen een vrolijk gevoel  Toen iedereen zijn plaatsje 
had gevonden kon het echte feest beginnen. De middag werd 
gepresenteerd door Lisa Wade en de jonge Razmik, die samen 
een fantastische taak hebben verricht door met hun open stijl 
de gasten echt dichter bij elkaar te brengen! Dit deden ze door 
links en rechts vragen te stellen over wat vrijheid voor je betekent, 
zodat hier tijdens het eten met elkaar over gesproken kon worden.

Tussen de gangen van de lunch door waren er diverse goede acts. 
Zo waren DJ Loos Luna, artiestenduo Kevin Bright en Mariseya, 
singersongwriter Minouk en Storyteller Dean Arma uitgenodigd 
om naar Madurodam te komen. Ze presenteerden via zang, 
dans en poëzie hun kijk op vrijheid wat prachtig tot uiting kwam. 
Aansluitend gingen we per tafel in gesprek over een stelling die 
door Lisa en Razmik werd ingeleidt. Als uitsmijter toverde de 
MOVES! Haaglanden de zaal om tot een danszaal en hebben we 
met zijn allen lekker staan swingen. Buiten aan de kade voor de 
deur van Madurodam lagen twee boten van de Ooievaart klaar 
om ieder die wilde naar het Bevrijdingsfestival op het Malieveld 
te brengen. Dit was de slagroom op de taart! Het was een hele 
geslaagde vrijheidslunch en we kijken ernaar uit om nog vele 
edities te komen bijwonen. 

Madurodam Vrijheidsmaaltijd
5 mei 2023
Louka

Challenges
Tessel

Dit jaar zijn er diverse challenges 
uitgevoerd, allemaal met een eigen doel 
en met diverse deelnemers. Zo heb je 
bijvoorbeeld de challenge van Tygo die 
zwerfafval wou opruimen samen met 
kinderen en hen zo informeren over 
het groter wordende probleem van 
zwerfafval, of de challenge van Julia 
en Louka die in het teken stond van 
verbinding tussen kinderen met een 
beperking en kinderen zonder beperking, 
zodat ze elkaar leren kennen en van 
elkaar kunnen leren en meer begrip 
krijgen voor elkaar. We zijn trots op wat wij 
voor challenge hebben neergezet en wat 
we tijdens de organisatie hebben geleerd. 
We zijn vooral trots op hoe we ondanks 
tegenslagen toch zijn doorgegaan, in 
oplossingen hebben gedacht en allemaal 
een succesvolle challenge met impact 
hebben kunnen uitvoeren.

Dit jaar hadden drie collegeleden (Crystal, Mathilde en 
ondergetekende) de eer om het jaarlijkse Madurodam 
VONK-diner te organiseren. Ondanks dat dit elk jaar door het 
college georganiseerd wordt, hadden we volledige vrijheid om 
zelf te bepalen hoe dit eruit kwam te zien, met als enige eis 
dat het mensen zou verbinden. Als doel hadden wij dit jaar 
om jongeren uit verschillende wijken en met verschillende 
achtergronden te verbinden door met elkaar te eten en onder 
begeleiding van gespreksleiders het gesprek te starten.

Het organiseren op zich was al een hele uitdaging, en ik 
spreek voor alle collegeleden als ik zeg dat we aan het begin 
geen idee hadden hoe we dit gingen aanpakken. Desondanks 
zijn we met begeleiding tijdens de workshops, draaiboeken 
en verhalen van vorige jaren, en met de begeleiding van 
Elke, er toch uitgekomen. Het was super interessant om te 
leren wat er allemaal komt kijken bij het organiseren van 
een evenement; externe organisaties benaderen die een 
bijdrage gaan leveren, doelgroepen bepalen en benaderen, 
draaiboeken maken, script voor vlog schrijven, briefing voor 
fotografen, deadlines bepalen en managen enz. enz. We 
hebben het allemaal gedaan en superveel geleerd. 

De avond zelf was een daverend succes. Er waren bijna 100 
jongeren van verschillende scholen, uit verschillende wijken 
met diverse achtergronden. Het was een super gezellige 
avond, vol met gelach en mooie verhalen. We begonnen met 
toegankelijke kennismakingsspelen in het prachtig verlichte 
park, waarbij de gasten een beetje aan elkaar konden wennen 
zodat ze zich snel op hun gemak zouden voelen. Hierna 
was het tijd om aan tafel te gaan, waar iedereen genoot van 

diverse gerechten uit verschillende landen. Aan tafel was dé 
ruimte om gesprekken te starten, en dit gebeurde dan ook 
heel makkelijk. Om het gesprek te stimuleren hadden we 
gesprekskaarten gemaakt waar stellingen op stonden. Als 
speciale gast hadden we Ajoued el Miloudi uitgenodigd. Hij 
is tvpresentator van oa tv-programma Puberruil, ZIGZAG en 
Keuringsdienst van Waarde. Hij nam ons mee in zijn ervaring 
met kennismaken en leggen van verbindingen met anderen 
en het belang daarvan ook met diegene die je niet kent. Het 
elkaar beter leren kennen zorgt voor verbinding en begrip, 
heel belangrijk om in deze maatschappij samen te kunnen 
leven. 

Als afsluiter van de avond gingen we met elkaar de halve finale 
van het WK in Qatar bekijken; Frankrijk - Marokko. En ook al 
hadden we dit aan het begin niet verwacht, ook dat werd een 
groot succes en super gezellig. Al met al kijken wij terug op 
een hele geslaagde avond waarin we nieuwe vrienden hebben 
gemaakt en elkaar een beetje beter hebben leren kennen. We 
zijn heel trots op wat we hebben neergezet, zelf geleerd en de 
impact die we hebben gemaakt.

Madurodam VONK-diner 
14 december 2022
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Op 5 september 2022 hield ik een pitch over dat ik met mijn 
challenge hoop voor de toekomst wilde geven aan jongeren. 
Steeds meer jongeren maken zich zorgen over de grote 
problemen in de wereld. Door al het negatieve nieuws dat er 
naar buiten komt, lijkt het soms alsof er geen uitzicht meer 
is.  Waar ik sinds 5 september naartoe heb gewerkt: ‘Waarom 
is er hoop voor de toekomst?’ vond op 21 juni 2023 eindelijk 
plaats. Samen met wethouder Alyssa en hulp van Elke en 
Joost heb ik deze challenge georganiseerd. Inspirerende 
sprekers, workshopgevers en een hoop enthousiaste 
leerlingen maakten onderdeel uit van het programma. 

Op de 21st begonnen we s’ochtends vroeg al. Samen met 
Alyssa en medewerkers van Madurodam troffen we de 
laatste voorbereidingen. Om 9:30 was de inloop en al snel 
begon de foyer vol te stromen. Ik ontving de sprekers en 
workshopgevers en we spraken nog de laatste dingen door. 
Nadat iedereen gezenderd was konden we beginnen.

Tijdens de opening warmde dagvoorzitter Nick het publiek 
op, na mijn openingspraatje kondigde hij als eerste Bert van 
Son aan. Bert is de oprichter en voormalig CEO van MUD 
Jeans, een duurzaam kledingbedrijf dat spijkerbroeken maakt. 
Bert vertelde zijn verhaal in de vorm van een Ted-talk. Hij 
vertelde over zijn bedrijf en hoe het mogelijk is om op een 
stuk duurzamere wijze kleding te fabriceren. Bij MUD Jeans 
wordt er ontzettend veel water, CO2 en textiel bespaart. Met 
moderne technieken worden oude broeken uit elkaar gehaald 

en weer gerecycled. Het was belangrijk om goed op te letten, 
want na afloop van zijn verhaal zou er een MUD Jeans worden 
verloot. De winnende vraag was: wat is het kernproces van 
MUD Jeans? Het antwoord: vervezelen, wat eigenlijk het 
fijnsnijden van broeken is zodat ze weer kunnen worden 
hergebruikt. 

Nick nam daarna de microfoon om de tweede keynote 
spreker te interviewen; Jaime de Bourbon de Parme. 
Klimaatgezant namens Nederland en neef van prinses Beatrix. 
Hij vertelde vanuit het perspectief van de overheid waarom er 
hoop voor de toekomst is. Hij is diplomaat en nam ons mee 
in hoe zijn werk bijdraagt aan hoop voor de toekomst met 
betrekking tot het klimaat. Zo is hij bijvoorbeeld bezig met een 
project dat 100 miljoen Afrikanen van schone energie moet 
gaan voorzien. 

Hoop voor de toekomst 
21 juni 2023
Mees

Na de twee keynotesprekers splitste de groep scholieren in 
drie groepen om de verschillende workshops te volgen. Ik heb 
uiteraard ook alle drie de workshops bezocht en kwam als 
eerste terecht bij Bram en Bram van North Sea Farmers. 
Zij vertelden over mogelijkheden van zeewier en de 
oplossingen waar zeewier aan bij zou kunnen dragen. De 
opdracht die in de workshop centraal stond: verzin je eigen 
zeewierproduct en presenteer dat aan de rest van de groep. 
De resultaten liepen uiteen van zeewier-haarbandjes tot het 
zeewier-attractiepark ‘Weed World’.

De tweede workshop was van Rutger die bij Shell werkt. 
Het leek mij interessant om vanuit diverse hoeken te horen 
waarom er hoop voor de toekomst is met betrekking tot 
het klimaat, en Shell bleek een waardevolle toevoeging aan 
het programma. Deze workshop was ingericht als open 
gesprek, waarbij er eerst ruimte was om vragen te stellen 
over Shell in het algemeen als bedrijf. Daarna ging Rutger in 
op wat hij doet bij Shell: op kleinschalig niveau werken aan de 
energietransitie. Hij ging in gesprek met scholieren over de 
voor- en nadelen van bijvoorbeeld deelauto’s, CO2 neutrale 
zones en het verduurzamen van je huis. Hij vertelde uiteraard 
ook waarom hij denkt dat er hoop voor de toekomst is. 

De derde workshop was van Michiel, mede-eigenaar van het 
duurzame ontwerpbedrijf Kode-21. In zijn workshop kreeg 
je de opdracht om na te gaan denken over hoe Madurodam 
als bedrijf zou kunnen verduurzamen. In zijn werk helpt 

hij bedrijven met klimaatvriendelijker worden, en die taak 
namen de deelnemers voor een halfuur van hem over. Net 
zoals bij de zeewier-workshop liepen de ideeën en resultaten 
uiteen en was het heel interessant om naar elkaars creatieve 
oplossingen te luisteren. En ook hij ging in op waarom hij 
dacht dat er hoop voor de toekomst is.

Na een energieke afsluiting van dagvoorzitter Nick en een 
afsluitende speech van ondergetekende kwam de dag ten 
einde. Iedereen kreeg een Madurodam-Dopper, waarmee 
jaarlijks (alles bij elkaar) zo’n 7200 PET-flessen bespaart 
zullen worden. Ik heb meerdere deelnemers gesproken en 
vond het heel leuk om te horen dat iedereen een ander 
aspect het meest inspirerend heeft gevonden. Waar de een 
graag aan de slag ging met zeewier, was de ander benieuwd 
naar hoe het sluiten van een verdrag eraan toegaat op een 
klimaattop van Jaime. Wat ik ook leuk vond om te horen 
was dat een van de deelnemers nog een keer kritisch naar 
haar online winkelmandje van de H&M ging kijken met in 
haar achterhoofd het verhaal van Bert. Kortom, het was een 
geslaagde dag waarin op diverse manieren impact is gemaakt.
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Ook was het college uitgenodigd voor de opening van The 
Ocean Race. We moesten verzamelen bij de haven van 
Scheveningen waar de opening plaats ging vinden. De boten 
kwamen vanuit Kiel in Duitsland richting Scheveningen. De 
aankomsttijd van de boten in Scheveningen was vervroegd 
doordat de zeilschepen veel sneller gingen dan verwacht. 
Hierdoor waren er helaas een stuk minder mensen bij de 
opening dan verwacht. Toen het eindelijk zover was, mochten 

Mees en Mathilde naar voren komen om geïnterviewd te 
worden door de presentator. Daarna (of het de bedoeling 
was of niet) mochten Crystal en ik het zeil hijsen van de 
klompenboot die op de kade stond. Nadat het officiële gedeelte 
klaar was kregen we nog een Ocean Race T-shirt en mochten 
we zelfstandig een rondje lopen door de haven waar genoeg te 
doen was.

The Ocean Race
2022-2023 
Tygo

Tessel

Ik heb onwijs genoten van dit jaar, en heel veel unieke 
ervaringen opgedaan die ik nooit ga vergeten. Ik neem 
veel mee als het gaat om de maatschappelijke invloed die 
je kan hebben, en ik heb heel veel inspiratie opgedaan als 
het gaat om initiatieven die we kunnen nemen. Ik heb veel 
geleerd over het plannen van evenementen maar vooral 
over het verwoorden van je ideeën en het delen van je 
mening omdat daar op Madurodam altijd ruimte voor 
was. Ook sta ik een stuk zelfverzekerder voor een groep, 
ik had nooit kunnen bedenken dat ik dat zo makkelijk zou 
kunnen doen. Als laatste merk ik dat ik makkelijker nieuwe 
dingen probeer, ik pak makkelijker de telefoon op om iets 
te vragen, of schrijf mij sneller in voor iets wat mij leuk lijkt 
ondanks dat ik daar niemand ken. Al met al ben ik super 
trots op mezelf en vooral op het college en alles wat wij 
samen hebben neergezet.  Ik ga dit jaar en de ervaringen 
die het heeft meegebracht nooit vergeten.

Niet in mijn taal, niet in mijn land. Madurodam gaf mij 
de kans om de wereld vanuit een ander perspectief te 
bekijken. 

Ik ben super blij dat ik de kans heb gepakt om deel 
van College van burgemeesters en wethouders uit te 
maken, en zoveel in maar één jaar te leren. Het bood 
mij de kans om jongeren te ontmoeten die vergelijkbare 
ideeën hebben als ik, verschillende culturen, manier van 
aanpak, maar wij allemaal hebben uiteindelijk hetzelfde 
doel. Wij willen een verandering maken in zaken waar 
we ons zorgen over maken. Dit collegejaar gaf mij het 
gereedschap om mijn ideeën in woorden te kunnen 
uitten, om niet bang te zijn dat ik de enige ben die op 
een bepaalde manier denkt. Het heeft mij geleerd 
prioriteit te geven aan praten, luisteren en overleggen, 
en de taal geleerd van onze latere leven waarin je soms 
compromissen moet sluiten om je doelen te behalen, 
diplomatiek of flexibel moet zijn.

Aan de hand van verschillende activiteiten zoals 
bestuursvergaderingen, masterclasses en evenementen 
leerde Madurodam mij zelfverzekerder te worden, groot 
te denken en samen te werken. 

Het was vanaf het begin een grote steun en inspiratie voor 
mij om mijn challenge uit te werken samen met Wafaa 
waarbij wij het allebei belangrijk vonden om weerbaarheid 
in de spotlight te zetten en bespreekbaar te maken. Het 
werken aan de challenge leerde mij ook: te plannen en te 
overleggen en vooral het belangrijkst: niet opgeven. 
Voor mij was zitting hebben in het College van B&W 2022-
2023 een mooi leerzame ervaring waarvan ik veel geleerd 
heb, veel mensen door heb ontmoet en mijn netwerk 
vergroot. 

Taimaa

Reflectie bestuursjaar 2022-2023
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Wafaa

Het begon allemaal bij de installatie voor mij. Ik voelde me 
nerveus en had nog heel weinig verwachtingen, gelukkig 
gingen de zenuwen snel genoeg weg. Er was onderling 
een fijne dynamiek, alsof we elkaar al langer kenden. Door 
de workshops en de vergaderingen leerden we elkaar 
steeds beter kennen. We hebben gelachen, gepraat, 
gediscussieerd, genoten en vooral veel van elkaar geleerd. 
Ik denk dat Dachau mij het meest is bijgebleven. We 
hadden er allemaal zin in, maar waren tegelijkertijd heel 
zenuwachtig. De reis had een zekere lading en dat was 
goed te merken. Gelukkig zorgde onze treinreis ervoor 
dat we samen in gesprek konden gaan over alle dingen 
waar we zenuwachtig voor waren. We waren op dat 
moment zo hecht dat we open en kwetsbaar konden zijn. 
We hebben natuurlijk veel geleerd en hebben begrepen 
dat het verleden ons stuurt in het heden. Al met al ben ik 
dankbaar voor de vriendschappen die het afgelopen jaar 
ontstaan zijn, verheug ik me op de mooie herinneringen 
die ik altijd met mij mee zal dragen en wens ik mijn college 
veel geluk toe.

Reflectie bestuursjaar 2022-2023

Tygo

Het staat me nog goed bij hoe spannend ik het vond om 
dit avontuur aan te gaan. Aan het einde van mij vierde 
schooljaar nam mijn afdelingsleider een aantal mensen 
apart om te kijken wie het leuk zou vinden om deel te 
nemen aan het Madurodam college. Het sprak me meteen 
al aan en ik besloot een motivatiebrief te schrijven. Na 
een tijdje kwam er goed nieuws. Ik had nog nooit zoiets 
gedaan en het was totaal buiten mijn comfort-zone, maar 
toch besloot ik de sprong in het diepe te nemen. Het 
jaar startte met het kiezen van een onderwerp voor mijn 
challenge. Ik heb gekozen voor zwerfafval. Ik moest mijn 
pitch opnemen aangezien ik tijdens de installatie van het 
nieuwe bestuur in Rome was.

Met het nieuwe college namen we deel aan workshops, 
masterclasses en bestuursvergaderingen, allen goed 
verzorgd met heerlijk eten en drinken.
In november zijn we met de collegeleden naar Dachau 
geweest. Dit bezoek heeft diepe indruk op me gemaakt. 
Bovendien hebben we elkaar daar beter leren kennen, 
wat bij heeft gedragen aan een betere samenwerking voor 
de rest van het jaar.

In combinatie met school vond ik het soms wat veel. 
Maar het was het zeker meer dan waard. In dit jaar heb 
ik enorm veel geleerd. Van omgaan met de pers tot 
speechen en verhalen vertellen. Daarnaast heb ik ook 
meer zelfvertrouwen gekregen. Ik heb een geweldige tijd 
gehad bij Madurodam en ik ga hier mijn hele leven profijt 
van hebben. Iets om nooit te vergeten.

Julia

In mijn bestuursjaar heb ik veel geleerd, zoals het maken 
van een vlog, hoe schrijf en houd ik een goede speech 
en hoe werk ik samen met anderen. Het leukste en 
mooiste vond ik het organiseren van de challenge om de 
samenleving een beetje mooier te maken. Ook heb ik veel 
ervaring opgedaan met spreken voor grote groepen. Ik 
merkte dat ik het de eerste keer best een beetje eng vond 
maar hoe vaker je het doet hoe beter het gaat en hoe 
leuker het wordt. Ook heb ik negen nieuwe vrienden erbij 
waar ik een goede band mee heb opgebouwd. We hebben 
samen veel leuke en interessante dingen mogen doen. 
Madurodam heeft mij zoveel nieuwe dingen laten zien en 
ervaren. Ik heb geleerd dat je met het kleinste beetje al 
zoveel kan doen. Madurodam heeft mij geïnspireerd en ik 
zou graag dingen willen blijven doen voor anderen ook als 
mijn bestuursjaar voorbij is.

Crystal

Ik ben zeer vereerd dat ik een lid ben van het college 
van B&W van Madurodam. Tijdens dit collegejaar heb 
ik veel bijzondere ervaringen opgedaan en ongelooflijk 
interessante enunieke mensen ontmoet. Sommige 
evenementen gaven me het gevoel dat ik iets had bereikt, 
vooral van de challenge die ik samen met Tessel en 
Mathilde heb uitgevoerd. Ik vind het jammer dat ik maar 
twee bestuursvergaderingen heb bijgewoond vanwege de 
timing van mijn proefwerkweken en mijn vakantieverlof 
naar China waar ik na 4 jaar mijn ouders weer heb gezien. 
Het doel van Madurodam is om jongeren te inspireren om 
een zelfverzekerd, moedig en daadkrachtig persoon te 
worden. Toen ik dat op de wervingsfolder zag staan, dacht 
ik dat soort persoon wil ik zijn. Dit jaar heeft me zeker 
geholpen om te groeien en een betere ‘versie’ van mezelf 
te worden. Het is een ontzettend waardevol, leerzaam, 
ook gezellig jaar voor me geweest. Ik zal het nooit 
vergeten en ben school en Madurodam erg dankbaar 
voor deze kans.
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Alyssa

Ik vond het een fantastisch jaar! Aan het begin van 
het jaar tijdens de installatie besef je ‘het gaat nu echt 
beginnen’. Niemand had mij kunnen voorbereiden op alle 
dingen die ik dit jaar zou leren of de mensen die ik zou 
ontmoeten. Het is werkelijk een hele ervaring
geweest waarin je veel over jezelf leert en absoluut een 
persoonlijke groei doormaakt.

Zoveel van de dingen die we in de workshops hebben 
geleerd of tijdens de bestuursvergaderingen zijn dingen 
die je meeneemt voor de rest van je leven.
Ik ben blij dat ik het jaar in ben gegaan zonder echt te 
weten wat me te wachten stond. Daardoor heb ik het 
meer ervaren als een soort ontdekkingstocht. Alles 
was een verrassing, maar een ding wist ik zeker na elke 
ervaring zou ik een stukje wijzer zijn!
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Mees

Op 3 september, 2 dagen voordat er iemand tot 
burgemeester zou worden verkozen, moest
iedereen een quote indienen voor het geval dat ze 
burgemeester zouden worden. Die van mij luidde als 
volgt: “Het zijn van burgemeester van Madurodam geeft 
me een echte kans om bij te dragen aan de maatschappij 
en om mezelf te ontwikkelen. Omdat ik denk dat deze 
bijdrage een verschil zal maken vind ik het een grote eer 
dat ik ben verkozen”. Nu, bijna een jaar later, kijk ik met 
een goed gevoel terug op het afgelopen jaar. Door mijn 
inzet voor het Madurodam Kinderfonds, de uitvoering van 
mijn challenge en de speech die ik heb mogen geven op 4 
mei, is mijn wens om een positief verschil te maken in mijn 
bestuursjaar werkelijkheid geworden. 

Ik ben Madurodam, en in het bijzonder Elke, ontzettend 
dankbaar voor de mooie dingen die ik heb mogen doen 
dit jaar, en de ondersteuning die ik daarbij heb mogen 
ontvangen. Ik heb heel veel mensen ontmoet en daardoor 
een inkijk gekregen hoe het eraan toe gaat bij grote 
bedrijven, kleinere bedrijven en bij diverse ministeries. 
Ik heb meer zelfvertrouwen gekregen over het uitvoeren 
van mijn eigen plannen en vond het ook leuk om alle 
mooie Nederlandse initiatieven op verschillende vlakken 
te leren kennen. Bij de laatste speeches die ik heb 
gegeven stond ik echt stevig in mijn schoenen, lukte 
het me om eindelijk de ambtsketen goed te laten zitten 
(die is gemaakt voor veertienjarige Beatrix en niet voor 
zeventienjarige Mees) en had ik er nóg meer plezier in dan 
bij mijn eerste speeches. Ik krijg terug op een geweldig 
jaar wat ik alles uit heb gehaald!
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Louka

‘Ik ben te jong om echt impact te hebben in de 
samenleving’, ‘Ik kan toch niet anderen helpen, want wat 
doet 1 persoon?’, ‘Ik zou nooit kunnen helpen, want ik 
heb het geld er gewoon niet voor’. Het belangrijkste wat 
ik geleerd heb bij Madurodam is dat deze uitspraken 
simpelweg niet kloppen. De hoeveelheid invloed die ik 
en het college dit jaar hebben gehad is gigantisch. Zo 
heb ik een speech geven over hoe (jonge) mantelzorgers 
ook een beetje liefde verdienen, geholpen bij de IMC 
Weekendschool, cheque overhandigd aan de Madurodam 
Manege, geholpen bij Nationale Kinderherdenking, 
gesprekken gevoerd over belang van vrijheid tijdens 
de Madurodam Vrijheidslunch, advies gegeven aan het 
bestuur om een financiële bijdrage te geven aan een uitje 
voor jonge mantelzorgers in Twente. En dan heb ik het 
nog niet gehad over mijn eigen challenge en de challenges 
van de andere collegeleden waarbij ik heb geholpen. Bij 
alles wat ik heb gedaan, of het nou klein was of groot, zag 
ik hoe het mensen dichter bij elkaar bracht, hoe ze een 
klein beetje uit hun comfortzone stapten en hoe nieuwe 
werelden voor hen opengingen.

Helaas is mijn bestuursjaar nu bijna om, maar dat 
betekent niet dat ik ga stoppen met de samenleving 
met kleine stapjes een klein beetje mooier maken, elke 
dag. Ik heb vrienden van mij overgehaald om ook iets 
voor anderen te doen, zoals een mentor worden bij de 
IMC weekendschool, en ik ben van plan hen daarmee te 
helpen. Dus het is zeker niet afgelopen na dit bestuursjaar 
en ik hoop anderen mee te geven dat dit ook nooit zo 
hoeft te zijn. Kortom, het was een fantastisch jaar dat mij 
ontzettend veel heeft geleerd, waar ik zeker met een goed 
gevoel op terug kijk. En met veel informatie en motivatie 
de toekomst in ga.

Mathilde

Helaas ontbreekt de reflectie van Mathilde. Zij 
is zich direct na haar laatste schooldag gaan 
voorbereiden op haar vertrek naar India. Hier gaat 
zij op een UWC college haar laatste twee jaren 
VWO afmaken.
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